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Algemene beschouwingen Valkenburgse VVD 12 november 2024 

 
Geachte voorzitter, leden van de raad, inwoners, ondernemers van Valkenburg aan de Geul, 

Vandaag staan wij hier als fractie van de Valkenburgse VVD, met een duidelijke visie en 
verantwoordelijkheid naar onze inwoners, ondernemers en verenigingen toe.  
 
Als Valkenburgse VVD zijn we trots om terug te blikken op de stappen die we in 
samenwerking binnen deze raad sinds 2022 naar aanleiding van het coalitieakkoord en 
addendum hebben gezet.  
 
Het doel was en blijft een Valkenburg aan de Geul dat kansen biedt voor onze inwoners, 
ondernemers en verenigingen, een gemeente waarin mensen graag wonen, werken en 
recreëren. Doordachte keuzes met blik op de toekomst en op de korte termijn actief handen 
aan de ploeg.  
 
We gaan niet de hele begroting noemen want we zijn daarmee akkoord. We willen we wel 
een paar punten uitlichten: 

Vergunningen, Veiligheid, Toezicht en Handhaving/ algemene middelen 

In het coalitieakkoord hebben we afgesproken dat we een veilig en financieel stabiel 
Valkenburg aan de Geul nastreven.  
Waarbij we de lokale lasten voor onze inwoners en ondernemers zoveel mogelijk beperken 
en tegelijkertijd investeren in de essentiële voorzieningen en infrastructuur.  
Wat die infrastructuur betreft vragen wij ons af hoe het nu gaat met de verkeersader 
de Neerhem.  
De oplossing daarvan lijkt soms zelf wel een verkeersopstopping. 
 
Nu ik het toch over verstoppingen heb… we zijn blij dat onze motie om de rioolheffing voor 
eenpersoonshuishoudens in 2025 naar beneden bij te stellen raadsbreed werd ingediend. 
Verder is ook op ons initiatief de hondenbelasting voor de eerste hond op nul gesteld en zijn 
hondenlosloopgebieden aangelegd.  
En over honden gesproken wil ik graag de aandacht vragen voor de bemesting van 
groenzones door hondenuitlaters. 
Ik zie u al denken…  
ik heb het hier over de grote ergernis “hondenpoep”. Niet alleen op de stoep maar ook in het 
gras. Doe gewoon je hondenkak in de daarvoor betreffende zak of bak!  
Graag actieve handhaving daarop. 

Wat handhaving betreft snappen we dat je binnen bestaande capaciteit prioriteiten moet 
stellen. Het moet niet zo zijn dat er zo meteen geen uren meer over zijn, terwijl de kerststad 
nog moet beginnen! 
We willen voorstellen, om daar zicht op te krijgen, bij de betreffende visies ook mee te 
nemen hoeveel capaciteit beschikbaar moet zijn om te kunnen handhaven. 
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Wat vindt de portefeuillehouder daarvan? 
 
Onze Kerststad Valkenburg, we mogen ons in het rijtje scharen van European Best 
Christmas Markets 2024. Dat maakt Kerststad Valkenburg ook meteen de Most Beautiful 
Christmas Market in the Netherlands. Maar dat wisten wij natuurlijk allang! 

Als Valkenburg aan de Geul willen we een fijn ondernemersklimaat bieden.  
Eerder hebben we als VVD al diverse malen een punt gemaakt over de onduidelijkheid in de 
APV bij het aanvragen van de exploitatievergunningen bij overname van een bedrijf.  
We krijgen signalen dat hier in de praktijk nog steeds onduidelijkheid over is.  
Voor alle duidelijkheid: er kan gewoon geëxploiteerd worden in afwachting van de 
aangevraagde exploitatievergunning! Ik citeer daarin de burgemeester tijdens de 
raadsvergadering van 30 juni 2023. 
We zullen daar bij de volgende vaststelling van de APV alert op zijn en dan eventueel een 
motie indienen. 

Ook nog even de aandacht voor een andere vergunning: eindelijk, eindelijk na 10 jaar zijn de 
kosten van de 2e bewonersvergunning Nieuweweg naar 25 euro. Het heeft even geduurd 
maar dan heb je ook iets.  
Een ander onderwerp dat veel te lang duurt is de invoering van Ibabs voor 
burgerraadsleden. Dat moet voor 1 december 2024 gerealiseerd zijn vinden wij.  

Economie en Toerisme 
Valkenburg is een toeristische trekpleister met uniek cultureel erfgoed en prachtige natuur. 
Als VVD zijn we blij dat de langverwachte visie VTE, met toekomstbestendige economische 
en toeristische visie, er eindelijk is. We kijken vol verwachting uit naar het daaruit 
voortvloeiende beleid, gekoppelde onderwerpen en citymarketing. 

We hebben er een mooi jaar op zitten. Zowel de BIZ successen de Alltagsmenschen en het 
bloemenproject als bijvoorbeeld een klein en mooi initiatief als het monument op het 
Grendelplein. 
En nu we het er toch over hebben wil ik graag namens de VVD de ondernemers oproepen 
om te gaan stemmen voor de BIZ!  

Mobiliteit, Volkshuisvesting en Fysieke Leefomgeving   
In ons coalitieakkoord valt te lezen dat we ons inzetten voor een leefbaar en duurzaam 
Valkenburg a/d Geul.  

We hebben eerder een motie ingediend dat in elke raadsnota duurzaamheid werd 
opgenomen en die is ook uitgevoerd. Nu hoeft het niet eens meer een apart kopje te zijn, het 
is gewoon geïntegreerd in alle nota’s. 

Ook is een doel in het coalitieakkoord een leefbare gemeente waarin we het 
voorzieningenpeil hoog proberen te houden en het voor inwoners fijn wonen is. 

Als we het dan over het voorzieningenpeil hebben, dan hebben we het ook over de 
gezondheid van onze inwoners en welke faciliteiten daarbij horen. De vorige raad heeft 
destijds besloten de zwembadfunctie in de Polfermolen te sluiten omdat het een te grote 
kostenpost voor de gemeente. Ook was een argument vanuit het vorige college dat er 
voldoende zwemwater in onze omgeving zou zijn. Nu afgelopen dinsdag zwembad Mosaqua 
gesloten is moeten we ons mogelijk toch afvragen welke gevolgen dit heeft voor ons als 
Valkenburg a/d Geul. Begrijp mij niet verkeerd voorzitter, de beslissing om de Polfermolen te 
sluiten was de juiste met de toen beschikbare informatie. Mosaqua en de Polfermolen zijn 
overigens ook twee los van zichzelf staande casussen.  
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Toch wil de VVD graag de gezamenlijke motie van raadslid Schrouff en de heer Jamin 
nogmaals nadrukkelijk benoemen.  
Onze raad heeft duidelijk uitgesproken te willen samenwerken met de buurgemeenten in het 
Heuvelland.  
Wat is hiervan terecht gekomen? Wat is de stand van zaken van deze motie?  
 
Wanneer kunnen we als Valkenburgse raadsleden eindelijk met de raadsleden van onze 
buurgemeenten in gesprek?  
Ook horen we graag hoe de andere fracties denken over dit vraagstuk betreffende 
samenwerken en wellicht een gezamenlijk zwembad, ook i.r.t. toekomstige projecten.  
Nu het beschikbare zwemwater in het Heuvelland heel beperkt gaat worden overweegt onze 
fractie aan het einde van deze vergadering een motie in te dienen om te onderzoeken of het 
mogelijk is gezamenlijk met een buurgemeenten te komen tot een doelgroepen bad op onze 
gemeentegrens en hierbij ook andere zaken zoals het gemeenschapshuizenbeleid en 
andere mogelijke faciliteiten hieraan te koppelen.   

Als we het dan toch hebben over het gemeenschapshuizenbeleid dan zijn we benieuwd naar 
de volgende raadscyclus en hoe het traject eruit gaat zien.  
Graag reactie van het college.  

Ik maak een oversteek naar de oversteekplaats bij het OLT.  
Wat is de meest recente stand van zaken? 
Vanuit het OLT is de klim snel gemaakt naar het kuurpark.  
Kan de portefeuillehouder ons informeren naar de stand van zaken en wanneer het 
kuurpark aangepakt gaat worden?  
Het kuurpark ligt overigens in Valkenburg-West, zijn er betreffende deze visie nieuwtjes te 
melden en wat is de stand van zaken betreffende de gebiedsvisie Oost?  
Ook is onze fractie geïnteresseerd naar de upgrade van ParCourse. Wederom graag een 
stand van zaken.  

Verheugd was onze fractie toen we zagen hoe het plein dr. Erensstraat vergroend gaat 
worden. Wij zijn vanaf het begin al groot voorstander geweest van het vergroenen van onze 
pleinen.  
Eindelijk krijgen onze kernen en centra weer een fatsoenlijke uitstraling, in het groen!  
Over pleinen gesproken.. vergeet het Theodoor Dorrenplein niet.  
In 2019 diende onze fractie al een motie in om er voor te zorgen dat er vanuit de 
initiatiefnemer van Hotel Croix de Bourgogne voor goede communicatie gezorgd moet 
worden.  
Het is absoluut ‘not done’ dat er slechte communicatie naar de direct omwonenden is en 
naar de gemeente vanuit deze initiatiefnemer.  
Er moet ten alle tijden duidelijkheid zijn over wanneer, hoe en wat er gaat gebeuren.  
Graag reactie vanuit de portefeuillehouder indien er nieuwe zaken te melden zijn 
betreffende dit dossier. 

We willen ook het onderhoud van paden en groen niet vergeten. 
Bij geringe regenval is het voetpad langs de Geul aan de zijde van de Betsy Perklaan 
onbegaanbaar. We hebben het dan over van het bruggetje tot de VOP bij de Henssingel.  
Dit is enkel een voorbeeld van de vele paden die niet goed onderhouden zijn en waar er een 
kwaliteitsslag gemaakt kan worden. 
Ook het groevenbeleid staat in de steigers.  

Wellicht voor de uitvoering een fte aantrekken? 
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De VVD was en is de voortrekker van betaalbare woningen voor starters, senioren en 
nestverlaters en het mogelijk maken van het omzetten naar woonbestemming van 
onrendabele hotels. Dit is gelukkig raadsbreed omarmd. 

Ons raadslid Chris Schrouff heeft de afgelopen week 4 artikelen uit de krant geknipt die gaan 
over aankondiging van woningbouw in de andere gemeenten.  
We krijgen veel reacties vanuit onze burgers dat het zo stil is als het gaat over woningbouw. 
Zelf weten we dat de wethouder achter de schermen druk bezig is met projecten om 
woningbouw te faciliteren en onze complimenten daarvoor.  
We zouden willen oproepen om actief naar buiten te treden met de woningbouwprojecten 
waar de gemeente en projectontwikkelaars mee bezig zijn, voor onze inwoners! 

Ook zijn we benieuwd naar de stand van zaken over mogelijke woningbouw op het 
Valkenierterrein. 
U weet wij hebben daar ooit een motie over ingediend die het niet haalde.  
Nu zijn daar wel mogelijkheden toe. Besturen is vooruitzien zullen we maar zeggen. 
 
Onderwijs   
Om te beginnen met het onderwijs willen wij meteen met de deur in huis vallen door te 
zeggen dat wij zeer verheugd zijn, dat door de (neven)vestiging van de mgr Hanssen school 
binnen onze gemeentegrenzen, er een toename is van de diversiteit van onderwijs.  
Hoe meer keuzemogelijkheid hoe beter is ons devies.  
Ook Yuverta is een zeer welkome onderwijsrichting.  
Fijn dat de verschillende scholen een plek hebben gevonden in Valkenburg aan de 
Geul. Hopelijk mogen wij in de toekomst ook een (neven)vestiging van de vrije school 
verwelkomen in een van onze kernen waardoor de gaten die gevallen zijn door de in 
het verleden gesloten scholen worden opgevuld met ons inziens prachtig onderwijs. 
Zou de wethouder hier eens naar kunnen informeren bij de verschillende vrije 
schoolbesturen? 
 
Van hieruit wil ik graag een overstapje maken. Zoals gezegd juichen wij de diversiteit van 
onderwijs binnen onze gemeentegrenzen enorm toe. Het doet ons verdriet dat wij Stella 
Maris niet in Valkenburg aan de Geul hebben kunnen behouden. 

Hierdoor boet de gemeente in op leefbaarheid van onze gemeente voor onze jongeren. Zij 
worden gedwongen om de middelbare scholen buiten onze gemeente te bezoeken.  

Met deze laatste alinea in het hoofd en het provinciale besluit dat er gratis reizen komt voor 
Limburgers met een laag inkomen hadden wij een motie willen indienen aangaande een 
mogelijke verbreding van deze doelgroep naar de groep middelbare scholieren van 12-18 
jaar woonachtig in Valkenburg aan de Geul. Velen moeten verder reizen dan vroeger het 
geval was toen Stella Maris er nog was en de reiskosten zijn de laatste jaren exorbitant 
gestegen.  
Geen motie maar wel een oproep aan de wethouder om deze groep kinderen niet uit het oog 
te verliezen ook al zijn zij niet in de meerderheid in onze gemeente. 

Kom ik meteen bij een volgend punt.  
Onze vraag mbt het programma onderwijs en dan specifiek over de 3de bullet op 
pagina 34 en ik citeer: “we streven ernaar dat zoveel mogelijk jongeren de school 
verlaten met een passend vervolgtraject, binnen het onderwijs of arbeidsmarkt, met 
diploma en/of startkwalificatie” einde citaat. Onze vraag was hoe dit streven er 
concreet uitziet. Mogelijk was onze vraag onduidelijk want het antwoord schepte 
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geenzins duidelijkheid. Graag zouden we deze vraag nogmaals stellen. Hoe ziet dit 
streven er concreet uit? 

Verdere zaken uit de begroting tav het sociale domein zijn dat wij erg benieuwd zijn naar het 
woonconvenant dat in de eerste helft van 2025 zal worden vastgesteld met 
woningcorporaties om tot duidelijke afspraken te komen in het kader van de cliënten van de 
WMO en hun benodigde woningaanpassingen. Fijn ook dat dit regionaal wordt aangepakt.  

Tot slot zijn wij verheugd dat de businesscase re-integratieketen verder verdiept gaat 
worden door de 6 deelnemende gemeenten. Wij juichen samenwerking zeer zeker toe 
maar onze vraag is wel of elke gemeente naast fijne samenwerking toch ook zijn eigen 
kleur erin kan/mag verwerken. En zo ja zouden we dan kunnen kijken of er 
mogelijkheden zijn voor een werkcoach in elke gemeente die mensen direct van werk-
naar- werk kan begeleiden doordat deze zicht heeft op vraag en aanbod van werk 
binnen de gemeente? Of bestaat dit reeds bij MTB, Annex en/of Podium24? 

Last but not least zijn wij blij met de herijking van de huishoudelijke hulp en verheugd 
te lezen dat dit in 2025 een nieuwe fase ingaat waarin er een voorportaal wordt 
ingericht om inwoners vrijwel direct te ondersteunen om zelfstandig hun huishouden 
te kunnen blijven voeren. Is een sneak preview hiervan heden al mogelijk of moeten 
we nog even geduld hebben? 

Sport Cultuur en Recreatie   

Zoals hiervoren al benoemd zijn we blij dat de visie VTE er is.  
Het evenementenbeleid komt er aan, een mooie stip op de horizon. 
We willen daarbij graag even de aandacht vestigen op het goede werk van de 
verkeersregelaars en geven mee om bij evenementen de organisator te laten zorgen voor 
een schuilhokje voor deze mensen. 

De sportzomer brengen we ook nog even in herinnering. Een mooi visitekaartje voor 
Valkenburg aan de Geul! Met veel media aandacht. 

Nu we het toch over media hebben: we zijn benieuwd wat de stand van zaken is omtrent 
de vorming van de streekomroep.   

Tijdens de sportzomer was er een mooie expositie over Valkenburg Wielerstad in het 
Museum Valkenburg. Die expositie werd opgevolgd door de indrukwekkende tentoonstelling 
Through their Eyes, die nog te zien is tot 24 november 2024. Een en ander viel samen met 
de diverse initiatieven om de bevrijding van Valkenburg 80 jaar geleden levend te houden, 
de expositie, een boek, vieringen in de kerken, een belevenisroute, bezoek van meerdere 
veteranen op diverse plekken en de tocht met originele legervoertuigen. 
 
Daarna al wandelend door het centrum zag ik de vele mooie murals van Teekens aan de 
Wand. Tot mijn verbazing waren enkelen daarvan zelfs al 25 jaar oud, en toe aan 
vervanging. 
Kan de wethouder een toelichting geven over de toekomst van dit initiatief? 

Dit zou zomaar een kunstroute kunnen zijn die wordt opgenomen in het Kunst- en 
cultuurbeleid dat ook in de steigers staat.  
En is het wellicht een optie om hier een cultuurmakelaar of -coach aan te koppelen, 
zoals daar in een buurgemeente ook sprake van is? 
 
En, nu we het toch over cultuur hebben… 
Ik sta hier voor u met een zwaar en gebroken hart. Het nieuws over het voortbestaan van 
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ons geliefde openluchttheater heeft me diep geraakt.  
Dit theater is niet zomaar een locatie, het is een plek waar de ziel van onze gemeenschap 
samenkomt, een theater dat al meer dan 100 jaar bestaat. Ontworpen door Pierre Cuypers. 
Het is een baken van cultuur, van verbinding en van herinneringen. We hebben gelachen, 
gehuild, genoten en ons laten meevoeren door de magie die enkel dit theater ons kan 
bieden. Een geweldige programmering, betrokken vrijwilligers en een actief bestuur. 
Chapeau!! Jullie zijn de kracht van het OLT!! 40.000 bezoekers!! 
Al vele malen heb ik gezegd: als dit openluchttheater ooit zou moeten sluiten, dan keten ik 
mezelf vast aan de poort.  
En hoewel het moment gelukkig nog niet is aangebroken wil ik dit statement nadrukkelijk 
gestand doen! Ik ben er klaar voor. Klaar om pal te staan voor alles wat dit theater betekent 
voor ons allen. Niet omdat ik een stunt wil uithalen of de aandacht wil trekken, maar omdat 
dit openluchttheater verdient om gehoord te worden, om beschermd te worden. 

We hebben een wethouder, een VVD wethouder die cultuur hoog in het vaandel heeft 
staan. Die met een positieve blik wil kijken naar de toekomstbestendigheid van onze geliefde 
parel in de Plenkert!  

De VVD wil van de wethouder horen of hij ons een toezegging kan doen.  
Een toezegging dat het college zich gaat inzetten om een oplossing te zoeken.  
Dit theater, ons theater, verdient die kans. Ik sta hier niet alleen namens mezelf, maar 
namens iedereen die dit theater in zijn hart heeft gesloten.  
Dus ik vraag u, beste leden van het college: ketent u zich met mij vast aan een belofte.  
De belofte om samen met het bestuur te onderzoeken welke de mogelijkheden en 
onmogelijkheden zijn voor een saneringsplan gericht op geluidsbeperkende maatregelen 
voor het Openluchttheater Valkenburg, denk eens out of the box kan die twaalf dagen 
regeling opgerekt of wellicht is gericht locatiebeleid het antwoord. 

En dan tijdig met de resultaten en oplossing terug te komen naar de raad. 
 
Met trots kunnen we stellen dat wij de afgelopen jaren waardevolle stappen hebben gezet 
voor Valkenburg aan de Geul. Onze inzet voor een veilige, leefbare en economisch sterke 
gemeente begint zichtbaar vruchten af te werpen. Maar er ligt nog veel werk voor ons, en de 
komende twee jaar blijven we ons vol toewijding inzetten om onze ambities verder te 
realiseren. 

We willen doorgaan met het creëren van kansen voor onze inwoners, ondernemers en 
verenigingen, want alleen samen maken we Valkenburg aan de Geul tot een plek waar 
iedereen zich thuis voelt en waarin het belang van onze inwoners, ondernemers, bezoekers 
en verenigingen altijd centraal zal staan. 

Tot zover. 


